

REAL DEV ဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေးပွဲ အမေးအဖြေ ကဏ္ဍမှ မှတ်စုများ

ရက်စွဲ- ၁၈ ဇန်နဝါရီ ၂၀၁၉ (သောကြာနေ့)

အချိန်- ၁၃:၃၀ -၁၆:၃၀

နေရာ- စိမ်းလန်းစိုပြည် ပန်းခြံ အစည်းအဝေးခန်းမ၊ ရန်ကုန်

ပါဝင်ဆွေးနွေးသူ - ၅၅ ဦး

နောက်ခံအခြေအနေ

“ကျေးလက်နေဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများ၏ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများအား ပြန်လည်စွန့်လွှတ် လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊ ပြန်လည် ခွဲဝေချထားခြင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်း” (REAL DEV) စီမံကိန်းအတွက် အဆိုပြုလွှာများတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ခြင်း နှင့် ပတ်သက်၍ စိတ်ဝင်စားသူများ နှင့် အတတ်နိုင်ဆုံး ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ် ထားသည့် LIFT၏ ကတိကဝတ်များ၏ အစိတ်အပိုင်းအဖြစ်၊ အများပြည်သူ မည်သူမဆို ပါဝင်နိုင်သည့် ဖိတ်ခေါ် ဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီလ ၁၈ ရက် နေ့က ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အစည်းအဝေး၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ LIFT ၏ REAL DEV စီမံကိန်းအတွက် အဆိုပြုလွှာ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အရပ်ဘက် လူမှု အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် အခြား ပါဝင်ပတ်သက်သူများ၏ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ၊ ရှုထောင့်အမြင်များ၊ အသိအမြင်များအား ဆွေးနွေးရန် ဖြစ်သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အဆိုပြုစီမံကိန်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် အဓိက အကြောင်းအချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းဖြင့် အဆိုပြုလွှာဖိတ်ခေါ်ရသည့် နောက်ခံအခြေအနေ၏ အတွင်း ကျကျ အကြောင်းအချက် များအား အသိပေးခဲ့ပါသည်။

ဆွေးနွေးပွဲ အကျဉ်းချုပ်ကို ပါဝင်ဆွေးနွေးသူများ၏ သီးသန့်မေးခွန်းများ နှင့် LIFT ၏ ဖြေကြားချက်များနှင့်အတူ အောက်ပါအတိုင်း ရှင်းလင်းဖော်ပြအပ်ပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲကို LIFT ရန်ပုံငွေ ညွှန်ကြားရေးမှူး Katy Webley နှင့် LIFT ရန်ပုံငွေ ဘုတ်အဖွဲ့ဝင် နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာ ဆွစ် အေဂျင်စီ မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ဒုတိယ အကြီးအကဲ Markus Buerli တို့က အဆိုပြုလွှာဖိတ်ခေါ်ခြင်း၏ နောက်ခံအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းအမှာစကား ပြောကြားခြင်းဖြင့် စတင်ခဲ့ပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်လာသူများအား မေးခွန်းများမေးရန် ဖိတ်ခေါ်ခြင်း မပြုမီ LIFT မှ မူဝါဒရေးရာ အထူးကျွမ်းကျင်သူ Dr. Brett Ballard က REAL DEV စီမံကိန်း၏ အဓိက အကြောင်းအချက်များကို ခြုံငုံ၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထိုနောက် ဆွေးနွေးပွဲကို စတင်ခဲ့ပါသည်။ ဤ မှတ်စုတွင် မေးမြန်းခဲ့သည့် မေးခွန်းများနှင့် LIFT ၏ ပြန်လည် ဖြေကြားချက် များကို အသေးစိတ် ပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြထားပါသည်။

စီမံကိန်း ဆိုင်ရာ အဓိက အကြောင်းအရာများ နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးရန် မေးခွန်း

၁။ ဤစီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်၍ အများပြည်သူဖတ်ရှုလေ့လာရန် စာတမ်း ရှိပါသလား။ ရှေ့ပြေး စီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှိပါသလား။

ဖြေကြားချက် ။ မင်းလှမြို့နယ်အတွင်း အဆိုပြုထားသော ရှေ့ပြေးစီမံကိန်းဒေသ နှစ်ခုနှင့် ပတ်သက်သည့် စာတမ်းများကို LIFT ၏ အင်တာနက် ဝက်ဘ်ဆိုဒ်၌ နောက်ဆက်တွဲ ၆ နှင့် နောက်ဆက် တွဲ ၇ တို့တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

၂။ လယ်ယာမြေ ငှားရမ်း လုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ ၇ ထုတ်ပေးရေးနှင့် အကျုံးဝင်သည့် REAL DEV အကောင်အထည်ဖော်ရေး သဘောတူညီချက် နှင့်ပတ်သက်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်သည့် အမြင်ကို ပြောပြပါ။

ဖြေကြားချက် ။ REAL DEV တွင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကဏ္ဍ နှင့် ဆက်နွယ်နေသည့် မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်ပိုင်ဆိုင်မှု ကဏ္ဍ ပါဝင်ပြီး သက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမှာ မြေယာငှားရမ်း လုပ်ကိုင်ခြင်း ကဏ္ဍကို ပြည့်ပြည့်ဝဝ စီမံဆောင်ရွက်ဖြေရှင်းနိုင်မှု အပေါ်တွင် မှီတည် နေပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်မှာ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ အနေဖြင့် မြေယာနှင့် ပတ်သက် သည့် အကျိုးခံစားခွင့်ကို အခိုင်အမာရရှိစေမည့် မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်ပိုင်ဆိုင်မှု ရရှိစေရေး ဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍ ဤ ပန်းတိုင်ရရှိရေး ကြိုးပမ်းရာတွင် လုံလောက်သည့် တိုးတက်မှု မရှိပါက စီမံကိန်း၏ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကဏ္ဍ အကောင်အထည်ဖော်ရေးကို ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိနိုင်ရန် 'ရပ်-သွား နည်းလမ်း' ကို ထည့်သွင်းထားပါသည်။

ထို့ပြင် REAL DEV စီမံကိန်းတွင် ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်သည့် အဖွဲ့ နှစ်ဖွဲ့ ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းထားပေးပြီး ဖြစ်ပါသည်-

- MOALI ဒုတိယ ဝန်ကြီး က ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် ဦးဆောင် ကော်မတီမှ စီမံကိန်းအတွက် မဟာဗျူဟာနှင့် မူဝါဒဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်မှု ပေးမည်ဖြစ်မည်
- မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (GAD) နှင့် ပူးတွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဆောင်ရွက်ထားသည့် အကောင်အထည်ဖော်ရေး ကော်မတီတွင် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ တောင်သူလယ်သမား ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ နှင့် ရပ်ရွာလူထု ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်သည်။ ကော်မတီက စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသည်။ ရွေးချယ်ထားသည့် အကောင်အထည်ဖော်ရေး မိတ်ဖက်အဖွဲ့ နှင့် ခန့်အပ်ထားသည့် စီမံကိန်း ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့ပါဝင်သော စီမံကိန်း စီမံခန့်ခွဲရေး ဌာန (Programme Management Unit, PMU) က ကော်မတီ နှစ်ရပ် အတွင်းရှိ နေ့စဉ် လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို ချမှတ်ထားသည့် ဆုံးဖြတ်ချက် များနှင့်အညီ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသည်။ PMU အနေဖြင့် လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များ နှင့် ဘဏ္ဍာရေး အစီအစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရေး ကော်မတီထံ သုံးလ တစ်ကြိမ် တင်ပြ ရမည်ဖြစ်သည်။ အကောင်အထည်ဖော်ရေး လုပ်ငန်းစတင်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ရေး မိတ်ဖက်အဖွဲ့ ရွေးချယ်ပြီးသည့် အခါ MOALI ၏ သဘောတူညီချက်နှင့် အညီ ကော်မတီ များ၏ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို အသေးစိတ်ပြဌာန်းမည် ဖြစ်သည်။

၃။ နောင်အနာဂတ်တွင် စီမံကိန်းပုံစံတူကို တနိုင်လုံးအတိုင်အတာဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်အခါ အဆင့် အမျိုးမျိုးတွင် ရှိသည့် မြေယာ စီမံခန့်ခွဲရေး အဖွဲ့များ နှင့် မြေယာ စိစစ်ရေးအဖွဲ့များကဲ့သို့သော လက်ရှိ ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ပတ်သက်သည့် ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့် အန္တရာယ်များ ကို ဖြေရှင်းရန် မည်သို့ စဉ်းစားထားပါသလဲ။

ဖြေကြားချက် ။ စီမံကိန်း ၏ အဓိက အကျိုးရလဒ်သည် ဤစီမံကိန်းအတွင်း ရှိနေသော အခြေအနေတွင် မြေယာ ခွဲဝေချထားရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များဆိုင်ရာ မူဘောင် နှင့် ဆက်နွယ်နေသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ရေးဆွဲပြီး စမ်းသပ် ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်သည်။ ဤစီမံကိန်းလုပ်ဆောင်မှုနည်းလမ်းများသည် နေရာဒေသအလိုက်သာ လုပ်ဆောင်မှုဟု ရှုမြင်နိုင်ပြီး ဆုံးဖြတ်ချက် ချရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အသိပေးရန်အတွက် အသုံးပြုနိုင်သည်။ စီမံကိန်း အနေဖြင့် လယ်ယာ မြေမှတ်ပုံတင်ခြင်း နှင့် ပတ်သက်သည့် အေဂျင်စီများနှင့် ပူးတွဲဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဖြစ်ပေါ်ဆဲ အခြေအနေ များ နှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိစေရန် ညှိပေးနိုင်သည့်စွမ်းအားဖြင့် အဆိုပါ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်နိုင် သည့် စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရန် မျှော်မှန်းထားသည်။

၄။ REAL DEV မှာ မြေယာဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် ဘတ်ဂျက် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁.၃ သန်းကို အိမ်ထောင်စု ၅၀၀ အတွက်သာ လျာထားထားသည့်အတွက် ကုန်ကျစရိတ်နှင့် ထိုက်တန်သည့် တန်ဖိုး သိပ်မရှိဟု မထင်မြင်မိဘူးလား။

ဖြေကြားချက် ။ REAL DEV အနေဖြင့် မင်းလှရှိ မြေယာခွဲဝေချထားရေးနှင့်ဆိုင်သည့် အခြေအနေ အတွက် မူဘောင်တစ်ခု နှင့် လုပ်ငန်းစဉ် ရေးဆွဲမည်ဖြစ်သည်။ ရှေ့ပြေးလုပ်ငန်း၏ သဘောသဘာဝ ဖြစ်သော ကြောင့် အိမ်ထောင်စု တစ်စုချင်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်မှာ မြင့်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ကုန်ကျ စရိတ်နှင့် ထိုက်တန်သည့်တန်ဖိုး (ငွေကုန်ကျကျိုးနပ်မှု) အား အကျိုးကျေးဇူးကို အိမ်ခြေအရေအတွက်ဖြင့် ပိုင်းခြား၍ ရလာသည့်တန်ဖိုးဟု လုပ်ရိုးလုပ်စဉ်အတိုင်း အလွယ်တယူ သတ်မှတ်ယူဆ၍မရပါ။ ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံ တွင် အခြေအနေ အနေအထား အမျိုးမျိုး ရှိနေသည့်အတွက် စံ ပုံစံ ကိုလည်း အားလုံးနှင့် ကိုက်ညီသည်ဟု တသမတ်တည်း သတ်မှတ်၍ မရနိုင်ပါ။ ထို့ပြင် စီမံကိန်းအနေဖြင့် မြေယာ ခွဲဝေချထားရေး အထောက်အကူအပြင်၊ အခြား အကျိုး ကျေးဇူးများကို လည်း ဆောင်ကြဉ်းပေးမည်ဖြစ်သည်။

တက်ရောက်လာသူများမှ အဆိုပြုလွှာ ဖိတ်ခေါ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် ဆွေးနွေး မေးမြန်းချက် များ

၁။ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးမှု ဘတ်ဂျက်ကို ကန်ဒေါ်လာ ၁ သန်း သတ်မှတ်ပြီး မြေယာ ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဘတ်ဂျက်ကို ကန်ဒေါ်လာ ၁.၃ သန်း သတ်မှတ်ပါသနည်း။

ဖြေကြားချက် ။ မြေယာ ပြန်လည်နေရာချထားရေးကဏ္ဍတွင် (ဥပမာ - ကွင်းမြေပုံ တိုင်းတာ ရေးဆွဲခြင်းကဲ့သို့) (လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်း ဦးစီးဌာန၊ DALMS) စွမ်းဆောင်ရည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နှင့် မူဝါဒရေးရာ ဆွေးနွေးနှီးနှောမှုများမှရယူခဲ့သည့် သင်ခန်းစာများ ပါဝင်ပါသည်။ ၎င်းအချင်းအရာတို့ကို ညွှန်ပြသည့် ကိန်းဂဏန်းများအဖြစ် မှတ်ယူသင့်ပါသည်။

၂။ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်လာခြင်းဖြင့် ပဋိပက္ခ ဖြေရှင်းသော နည်းလမ်း နှင့် အခြား လုပ်ငန်းစဉ်များ တိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် တောင်သူလယ်သမားများ နှင့် ရပ်ရွာလူထု ကိုယ်စားလှယ်များကို ဦးဆောင် ကော်မတီတွင် ပါဝင်စေမည့် အစီအစဉ်ရှိသလား။

ဖြေကြားချက် ။ LIFT အနေဖြင့် အကြံပြုချက်ကို ကောင်းစွာ မှတ်သားထားပြီး စီမံကိန်း ဒီဇိုင်း နောက်ဆုံး အဆင့်တွင် ရွေးချယ်ထားသည့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့များ နှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ကာ အလေးထား စဉ်းစားမှုများ ပြုလုပ်ပါမည်။

၃။ စီမံကိန်းအနေဖြင့် အမျိုးသား မြေယာ မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို အခြေခံ၍ အထူးသဖြင့် ဓလေ့ထုံးတမ်းအရ မြေယာပိုင်ဆိုင်ခြင်း နှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်နှင့် ပိုမို သင့်တော်မည့် ဒေသဆိုင်ရာ မြေယာမှတ်ပုံတင်ခြင်းများ ကို ထည့်သွင်းနိုင်ပါမည်လား။ ဖြည့်စွက် ပြောကြားလိုသည်မှာ စီမံကိန်း မူဘောင်အတွင်း ကျရောက်နေသည့် ရပ်ရွာလူထုက စီမံခန့်ခွဲသည့် အများပိုင် မြေယာများ၊ စားကျက်မြေများအတွက် အခွင့်အလမ်း ရှိ/မရှိ။ ထို မြေအမျိုးအစားများ၏ အဓိပ္ပါယ် သတ်မှတ်ချက်ကို အမျိုးသား မြေအသုံးချမှု မူဝါဒ နှင့် အခြား ဥပဒေမူဝါဒများတွင် သတ်မှတ် ပြဌာန်းထားခြင်း မရှိသေးသည့် အတွက် REAL DEV စီမံကိန်းအနေဖြင့် အဓိပ္ပါယ်သတ်မှတ်ရန် တိုက်တွန်းအားပေးသင့်ပါသည်။ ရပ်ရွာလူထု စီမံခန့်ခွဲသည့် မြေယာများ နှင့် စားကျက်မြေများ၏ အဓိပ္ပါယ်ကို သတ်မှတ် ပြဌာန်းပေးခြင်းဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ နေထိုင်ရာဒေသများအတွက် အကျိုးရှိစေမည် ဖြစ်သည်။

ဖြေကြားချက် ။ LIFT အနေဖြင့် လတ်တလော စဉ်းစားသုံးသပ်ဆဲဖြစ်သည့် ပြန်လည် ပြုပြင် ရေးဆွဲထားသော မဟာဗျူဟာတွင် ဓလေ့ထုံးတမ်းအရ မြေယာငှားရမ်းလုပ်ကိုင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်ရန် ရည်မှန်းထားပါသည်။ ထို့ပြင် ဤအဆိုပြုလွှာတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ခြင်းတွင်လည်း ရပ်ရွာလူထု စီမံခန့်ခွဲ သည့်မြေယာများ နှင့် စားကျက်မြေများပါ အကျိုးဝင်စေမည့် အခွင့်အလမ်း များပါရှိပါသည်။

၄။ စီမံကိန်းသည် မင်းလှမြို့နယ်တွင် ကုမ္ပဏီများမှ ပြန်လည်အပ်နှံသည့် မြေယာများကို ခွဲဝေချ ထားပေးမည် ဖြစ်သဖြင့် ပြန်လည်အပ်နှံထားသည့် ကျန်မြေယာများ နှင့်ပတ်သက်သည့် အနာဂတ် အစီအစဉ် ရှိပါသလား။

ဖြေကြားချက် ။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးစဉ်က စီမံကိန်းအနေဖြင့် စုစုပေါင်း ဧက ၁၂,၀၀၀ မှ ဧက ၅,၅၀၀ကို ရှေ့ပြေးစီမံချက် အဖြစ် ကန့်သတ် သတ်မှတ်ထားခဲ့ပါသည်။ ကျန်ရှိနေသည့် မြေယာများနှင့် ပတ်သက်၍ ယင်းတို့ကို ရှေ့ပြေးအစီအစဉ်၏ ရလဒ်ပေါ်တွင် အခြေခံပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ပေါ်မူတည်၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားသည့် အတွက်ကြောင့် ထို ကျန်ရှိမြေယာများ၏ အနာဂတ် အစီအစဉ်ကို စဉ်းစားထားခြင်း မရှိသေးပါ။

၅။ တင်ပြဆွေးနွေးချက်၌ ရည်မှန်းထားသည့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများတွင် "အခြားတိုင်းဒေသကြီးများမှ အစိုးရ၏ စီမံကိန်းများကြောင့် လယ်ယာမဲ့ဖြစ်သူများ" ပါဝင်သည်ဟု ဆွေးနွေးသဖြင့် အခြား တိုင်း/ဒေသကြီးများမှ ထိုသို့သောသူများအား မင်းလှရှိ မြေယာများကို ပေးမည်ဟု ဆိုလိုပါ သလား။

ဖြေကြားချက် ။ ရည်မှန်းထားသည့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများမှာ "မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း အစိုးရ စီမံကိန်းများကြောင့် မြေယာမဲ့ ဖြစ်သူများ" ဖြစ်ပါမည်။ အဓိက ရည်မှန်းထားသူများမှာ မင်းလှ မြို့နယ်မှ မြေယာမဲ့များဖြစ်ပြီး ခွဲဝေချထားပေးရန် မြေယာကျန်နေသေးပါက မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ အခြား မြို့နယ်များမှ အစိုးရ စီမံကိန်းကြောင့် မြေယာမဲ့ဖြစ်သူများကို ဖြစ်နိုင်ချေရှိသည့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ အဖြစ် စဉ်းစားပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

၆။ အများပြည်သူ ယုံကြည်အားထားမှု ရရှိရန် စီမံကိန်း အမည် ပြောင်းလဲရန် အစီအစဉ်ရှိပါသလား။

ဖြေကြားချက် ။ ယုံကြည်အားထားမှု တည်ဆောက်ရန် အထောက်အကူဖြစ်မည်ဆိုလျှင် အမည်ပြောင်းလဲနိုင်ပါသည်။ LIFT အနေဖြင့် စီမံကိန်း စတင်အကောင်အထည်ဖော်သည်နှင့် တိုးတက်မှု အခြေအနေများကို ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာစွာ တင်ပြပါမည်။

၇။ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု အပြည့်အဝမရှိသည့်အပြင် ရပ်ရွာလူထု ပူးပေါင်းပါဝင်မှု နည်းသည့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ ဖော်ထုတ်ခြင်း ကဲ့သို့သော အန္တရာယ်များ ရှိလာနိုင်ချေရှိသောကြောင့် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန နှင့် ပူးပေါင်း၍ ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့်အန္တရာယ်များ လျော့ပါးရေး အစီအစဉ် ဆောင်ရွက်ရန် ရှိပါသလား။

ဖြေကြားချက် ။ စီမံကိန်းတစ်ခုလုံးတွင် ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့် အန္တရာယ်များ ရှိပြီး ယင်းတို့ကို စီမံခန့်ခွဲရန် လိုအပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် နည်းလမ်းတစ်ခုမှာ စီမံကိန်း လုပ်ငန်းစဉ် အကြောင်း ဒေသခံများအား အသိပေးနိုင်ရန်အတွက် REAL DEV စီမံကိန်းစာတမ်း အနှစ်ချုပ်ကို မြန်မာဘာသာသို့ ပြန်ဆိုပြီး မကွေးမြို့တွင် ကျင်းပသည့် ထိခိုက်ခံစားရသည့် တောင်သူများအပါအဝင် ပါဝင်ပတ်သက်သူ အမျိုးစုံ ပါဝင်သည့် နီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် ဖြန့်ဝေရန် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် LIFT အနေဖြင့် ပွင့်လင်း မြင်သာမှု နှင့် အားလုံးပါဝင်မှု ရှိစေရန် ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့် အန္တရာယ် လျော့ပါး ရေး ဖြေရှင်း နည်းလမ်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ နှင့် အတူ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သည့် အတွေ့အကြုံများ ရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၈။ နေပြည်တော်တွင် ပြီးစီးသွားသည့် IFAD မြေသစ်ဖော်ထုတ်မှု စီမံကိန်းမှ ရယူခဲ့သော သင်ခန်းစာများရှိပါသည်။ LIFT အနေဖြင့် အလားတူ အမှားများ ထပ်မံမလုပ်မိစေရန် ထိုသင်ခန်းစာများကို လေ့လာသင့်ပါသည်။

ဖြေကြားချက် ။ ထိုအချက်ကို LIFTက သဘောတူလက်ခံပါသည်။ စီမံကိန်း အနေဖြင့် အခြားသူများ ရယူခဲ့ သည့် သင်ခန်းစာများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါမည်။

၉။ တက်ရောက်သူများထံမှ မှတ်ချက် ။ ပုံသဏ္ဍာန် အမျိုးမျိုးရှိသည့် မင်းလှ၏ မြေမျက်နှာသွင်ပြင်ကို လေ့လာသည့် အခါ မြေဩဇာကောင်းသည့် မြေရော၊ မြေဩဇာ မကောင်းသည့် မြေပါ တွေ့ရပါသည်။ မြေယာမဲ့များ နှင့် တောင်သူ လယ်သမားများအား မြေဩဇာ မကောင်းသည့် မြေကို မပေးမိအောင် ရှောင်ရှားရန် အရေးကြီးပြီး ထိုမြေမျိုးကို စားကျက်မြေအဖြစ် သုံးရန် သို့မဟုတ် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ရန် ရည်ရွယ်ထား သင့်ပါသည်။ ထို့ပြင် အများအားဖြင့် အပူပိုင်းဇုန် အခြေအနေနှင့် မသင့်တော်သည့် ဆည်မြောင်းစနစ် ဖော်ဆောင်ပေးခြင်းကဲ့သို့သော ယေဘုယျ ဖြေရှင်းနည်းမျိုးထက် ထိုသူများအတွက် လက်တွေ့ကျ သည့် ဖြေရှင်းနည်းလမ်းများ ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါသည်။

ဖြေကြားချက် ။ LIFT က ထိုမှတ်ချက်ကို မှတ်သားထားပါသည်။ REAL DEV စီမံကိန်း စာတမ်းတွင် စားကျက်မြေများ၊ ပြန်လည်ပြုပြင်ရေး နေရာများ နှင့် ရေဝေရေလဲ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး ဧရိယာများအတွက် အစီအစဉ်များအပြင် မြေအမျိုးအစား နှင့် ရေအရင်းအမြစ်အမျိုးအစားဆိုင်ရာ ဖြစ်နိုင်ချေ လေ့လာဆန်းစစ် မှု များပါဝင်ပါသည်။

၁၀။ ဥနှစ်စီမံကိန်း အချိန်ဇယားမှာ ၂၀၂၀ခုနှစ် နှစ်လည်တွင်ဖြစ်သဖြင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ်အလွန်တွင် စီမံကိန်း ဆက်လက် လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် အစိုးရထံမှ အာမခံချက် တစ်ခုခု ရှိပါသလား။

ဖြေကြားချက် ။ စီမံကိန်းမှ ပေါ်ထွက်လာမည့် ဆိုင်ရာ ချဉ်းကပ်ဖြေရှင်းနည်းလမ်းများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် သဘောတူညီချက်ကတိကဝတ်များအား အစိုးရအနေဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် မြေယာခွဲဝေချ ထားရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များအတွက် အသိပေးတင်ပြရန် မျှော်မှန်းထားပါသည်။

၁၁။ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့်သူများကို ကြိုတင်သတ်မှတ်ထားခြင်းမျိုးတွင် ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့် အန္တရာယ်ကို လျော့ပါးစေနိုင်သည့် အစီအစဉ် ဆောင်ရွက်ထားခြင်းမျိုး ရှိပါသလား။ မည်သည့်အဖွဲ့ကမျှ အာမခံချက် ပေးထားခြင်း မရှိသည့်အတွက် မည်သို့သော ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့် အန္တရာယ်လျော့ပါးရေး နည်းလမ်းမျိုးကို ကျွန်ုပ်တို့ ဆွေးနွေးနေကြခြင်း ဖြစ်ပါသလဲ။

ဖြေကြားချက် ။ LIFT အနေဖြင့် ရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲရေးရုံး အဆင့်တွင် စီမံကိန်းအတွက် “လက်တွေ့ ကျင့်သုံးဆဲ ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့် အန္တရာယ် လျော့ပါးရေးဇယား ” ရေးဆွဲထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်း စတင် အကောင်အထည်ဖော်သည့်အချိန်မှ အစပြု၍ အကောင်အထည်ဖော်သည့်အဆင့်တွင် အခြား ကျရောက်နိုင်ချေ ရှိသည့် အန္တရာယ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရေးမိတ်ဖက်၊ လွတ်လပ်သည့် စောင့်ကြည့် စစ်ဆေးရေးစနစ် သို့မဟုတ် အခြားပုံစံ တို့ဖြင့် ထုတ်ဖော်သတ်မှတ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအန္တရာယ်မျိုး ဖြစ်ပေါ်လာပါကလည်း ရုတတိုက် သတိထား၍ စီမံခန့်ခွဲမည် ဖြစ်ပါသည်။ LIFT အနေဖြင့် ကျရောက်နိုင်ချေရှိသည့် အန္တရာယ်များကို နည်းပါးစေရန် နှင့် စီမံခန့်ခွဲရန် နည်းလမ်းများကို ဆက်လက်၍ တက်ကြွစွာ ရှာဖွေဖော်ထုတ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဤကိစ္စမှာ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသူများ အနေဖြင့် အဆိုပြုလွှာ တင်သွင်းရန်အတွက် စဉ်းစားရန် LIFT က တိုက်တွန်းပါသည်။

၁၂။ တက်ရောက်သူများထံမှ မှတ်ချက်- စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သဘောတူညီမှု ရှိထားပြီး ထောက်ခံ ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အခြား အဖွဲ့များမှလည်း ဥပဒေဖျက်သိမ်းရန် စည်းရုံးနေသော်လည်း ဥပဒေကို ဖျက်သိမ်းရန်မှာ အမှန်တကယ် ခက်ခဲပါသည်။ ပြည်ထောင်စုအဆင့်တွင်ပင် ထိုသို့ မပြုလုပ်နိုင်ပါ။ အချိန်ကန့်သတ်ချက်ကို တိုးပေးရန် ကျွန်ုပ်တို့ အကောင်းဆုံး ကြိုးစားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့လည်း လုပ်ခဲ့ပါသည်။ စောင့်ကြည့် ထိန်းညှိရန် ကော်မတီများ ဖွဲ့ပြီး ဖြစ်နေပါသည်။ မင်းလှတွင် လယ်သမား သမဂ္ဂရှိပြီး စီမံကိန်းအနေဖြင့် သမဂ္ဂကို အသုံးပြုရန် အကြံပြုပါသည်။

တက်ရောက်သူများထံမှ ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များ အား တုံ့ပြန်ဖြေကြားခြင်း နှင့် REAL DEV စီမံကိန်း ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရန် လမ်းစဉ် ရေးဆွဲခြင်း

စီမံကိန်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်သူများမှ အောက်ပါအချက်များကို အကြံပြုခဲ့ပါသည်။

- လက်ရှိကိစ္စမှာ VFV နှင့် ဆိုင်သည့် မြေယာကိစ္စသက်သက်ဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေးပြဿနာ ဖြစ်ပါသည်။ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ မြေယာကို မည်သို့မည်ပုံ မှတ်ပုံတင်ရမည်ကို မသိကြပါ။ ပြည်ထောင်စုအဆင့်၏ အာဏာကို မကျော်လွန်ဘဲ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် အဆင့်တွင် မြေလပ်မြေရိုင်း သတ်မှတ်နိုင်သည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိစေရန် အခန်းကဏ္ဍရှိသင့်သည်။
- ဤစီမံကိန်း နည်းလမ်းသည် ဆင့်ပွားမပြုလုပ်နိုင်ပါ။ ဤနည်းလမ်းကို တရားဝင် ပုံသေထားနိုင်သော စံတစ်ခုအဖြစ် မယူဆသင့်ပါ။ ထို့ပြင် အနာဂတ် တွင် မြေယာ ပြန်လည်ခွဲဝေရေးနှင့် ငှားရမ်းအသုံးပြုခွင့် လက်မှတ် ထုတ်ပေးရေးကိစ္စကို ထောက်ပံ့ပေးသည့်ပုံစံ အဖြစ် မမြင်ရန် လိုပါသည်။

- LIFT အနေဖြင့် စီမံကိန်းစာတမ်းကို မြန်မာဘာသာသို့ ပြန်ဆိုရန် တိုက်တွန်းပြီး အထူးသဖြင့် မကွေးရှိ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ/လွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြရန် တိုက်တွန်းပါသည်။
- စီမံကိန်းတွင် အားကောင်းသည့် ပဋိပက္ခ လျော့ပါးရေး/ဖြန့်ဖြေရေး ယန္တရားထည့်သွင်းရန် လိုပါသည်
- တစ်ဦးချင်းပိုင်ဆိုင်မှုထက် အခြား ပိုင်ဆိုင်မှု ပုံစံများ တိုးမြှင့်ပေးရန် လိုပါသည် (ဥပမာ ရပ်ရွာ လူထု အများပိုင် /ကျေးရွာမှ သက်ကြီးရွယ်အိုများ ပိုင်ဆိုင်ပြီး စီမံခန့်ခွဲသည့် ရပ်ရွာလူထု ပိုင်မြေ)
- စီမံကိန်းအနေဖြင့် အထူးသဖြင့် ယင်းကိစ္စများတွင် ဆောင်ရွက်လှုပ်ရှားနေသည့် မကွေး အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်သင့်ပါသည်။ ထိုသို့ ဆွေးနွေးခြင်းဖြင့် အဖြစ်အပျက် အမှန်များကို ထုတ်ဖော်ပေးနိုင်ပြီး စီမံကိန်းအား ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

အနစ်ချုပ်

LIFT ၏ ရန်ပုံငွေညွှန်ကြားရေးမှူး အနေဖြင့် အရည်အသွေး ပြည့်မီသော အဆိုပြုလွှာများကို တိုက်တွန်းအားပေး ကြိုဆိုပါသည်။ သို့ပါသောကြောင့် အဆိုပြုလွှာများတင်သွင်းရန် နောက်ဆုံးရက်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၅ ရက်နေ့အထိ ထပ်မံ တိုးပေးထားပါသည်။ ဒါရိုက်တာက ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည့် အကျိုး သက်ရောက်မှုရှိပြီး အချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာဖြင့် ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့သူအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

